



**MOKOLO- EN KROKODILRIVIER (WES) WATER AANVULLINGS PROJEK (MKWAP): VERWYDERING VAN BOTTELNEK**  
**OPENBARE VERGADERING/**  
**MOCOLO AND CROCODILE (WEST) WATER AUGMENTATION PROJECT: DE-BOTTLENECKING PUBLIC MEETING**

**DATUM / DATE:** 12 November 2009  
**TYD / TIME:** 15h00  
**PLEK / VENUE:** Ashante Konferensiesaal  
**FASILITEERDER / FACILITATOR:** Donavan Henning

**1. TEENWOORDIGHEID / ATTENDANCE:**

| No. | Naam/ Name              | Afiliasie/ Affiliation | Telefoon Nr. / No. | E-pos / Email                     |
|-----|-------------------------|------------------------|--------------------|-----------------------------------|
| 1   | O. van den Berg (OB)    | DWEA                   | 012 336 8613       | vdbergo@dwaf.gov.za               |
| 2   | D. Henning (DH)         | Nemai Consulting       | 011 781 1730       | donavanh@nemai.co.za              |
| 3   | S. Pienaar (SP)         | Nemai Consulting       | 073 183 1722       | salomonp@nemai.co.za              |
| 4   | B. Smit (BS)            | Aurecon                | 012 643 9000       | Barend.Smit@af.aurecongroup.com   |
| 5   | JC Pretorius (JC)       | Aurecon                | 012 427 3079       | Jc.Pretorius@af.aurecongroup.com  |
| 6   | J. Pienaar (JP)         | Aurecon                | 012 643 9000       | Johan.Pienaar@af.aurecongroup.com |
| 7   | F. Vogel (FV)           | Aurecon                | 012 643 9000       | Fanie.Vogel@af.aurecongroup.com   |
| 8   | I. Aucamp (IA)          | MCC                    | 082 828 0668       | ilse@lantic.net                   |
| 9   | L. van der Merwe (LVDM) | TCTA                   | 012 683 1202       | lvdmerwe@tcta.co.za               |
| 10  | N. Rossouw (NR)         | TCTA                   | 012 683 1239       | nrossouw@tcta.co.za               |
| 11  | G. Hannay (GH)          | TCTA                   |                    | GHannay@tcta.co.za                |
| 12  | S. Davis (SD)           | TCTA                   | 012 683 1205       | sdavis@tcta.co.za                 |
| 13  | W. du Plessis (WP)      | Exxaro                 | 071 603 8844       | Willie.duplessis@exxaro.com       |

| No. | Naam/ Name       | Afiliatie/ Affiliation           | Telefoon Nr. / No. | E-pos / Email                  |
|-----|------------------|----------------------------------|--------------------|--------------------------------|
| 14  | M. Bornman       | Departement Landbou - Thabazimbi | 072 287 7126       | Bornmanme@agric.limpopo.gov.za |
| 15  | R. Panther       | Goedgedaght 7/602 LQ             | 082 843 8461       |                                |
| 16  | G. Emslie        | Fancey 556 LQ                    | 082 853 6288       |                                |
| 17  | A. van dyk       | Goedgedaght 602 LQ               |                    | aveve@iafrica.com              |
| 18  | H. van Rensburg  | ESKOM - Polokwane                | 082 805 3480       | Hannes.vrensburg@eskom.co.za   |
| 19  | Xander Neethling | ESKOM – Land and Rights          | 082 349 6971       | neethlx@eskom.co.za            |
| 20  | Koos Roestoff    | ESKOM - Polokwane                | 083 650 9055       | roestok@eskom.co.za            |

## 2. VERWELKOMING EN BEKENDSTELLING / WELCOME AND INTRODUCTION

Donavan Henning (**DH**), het die vergadering geopen en almal verwelkom. Daarna is die res van die Projekspan teenwoordig voorgestel, naamlik

- Fanie Vogel (**FV**), Johan Pienaar (**JP**) en Barend Smit (**BS**) van Aurecon;
- JC Pretorius (**JC**) en Ilze Aucamp (**IA**) van Mokolo Krokodil Konsultante (MCC);
- Liza van der Merwe (**LvdM**), Nigel Rossouw (**NR**), Shawn Davis (**SD**) en Gwen Hannay (**GH**) van TCTA;
- Ockie van den Berg (**OB**) van Departement van Waterwese (DWA); en
- Salomon Pienaar (**SP**) van Nema Consulting.

Verskoning is gemaak vir:

- Pieter Basson (Aurecon);
- Nicky Naidoo (Nema); en
- Sonja van Eden (Nema).

## 3. DOELWITTE VAN DIE VERGADERING / AIMS OF THE MEETING

1. Status van Basiese Bepalingsproses;
2. Oorsig van Openbare Deelname Proses; en
3. Oorsig van Konsep Basiese Bepalingsverslag.

## 4. VOORLEGGING / PRESENTATION

1. **DH** – voorlegging van Konsep Basiese Bepalingsproses;
2. **SP** – voorlegging van Openbare Deelname Proses; en

3. **FV** – voorlegging aangaande tegniese aspekte van die projek.

## 5. **BESPREKING / DISCUSSION**

---

| No. | Besprekings                                                                                                                                                                                                           | DEUR WIE<br>RAISED BY      | TERUGVOEING/ RESPONSE                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               |
|-----|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|----------------------------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| 5.1 | Wanneer beplan die projekspan om die grondeienaars te besoek ter finalisering van die aftappunte?                                                                                                                     | G. Emslie                  | <b>BS</b> noem dat die opmeters in die toekoms die hele roete moet opmeet en vas stel presies waar bestaande infrastruktuur is wat moontlik geaffekteer mag word. Noem dat die ontwerpspan wat aangestel is in die toekoms dus met elke grondeienaar op 'n individuele basis kom onderhandel oor die posisies van die aftappunte.                                                                                                                                                                                                                   |
| 5.2 | Noem dat die enigste water wat hulle op hul plase het is afkomstig van die bestaande Exxaro pyplyn. Sou die aftappunte beskadig of buitewerking wees gedurende die konstruksie periode sal hul dus geen water hê nie. | R. Panther en<br>G. Emslie | <b>DH &amp; BS</b> noem dat daar voorsiening gemaak moet word vir konstante water toevoer gedurende die konstruksie fase. Noem dat daar wel vir kort periodes nie water beskikbaar sal wees nie maar dat die grondeienaar vooraf in kennis gestel sal word van hierdie periodes.<br><b>BS</b> noem ook dat in terme van die ontwerp behoort hierdie aspekte gedurende Februarie 2010 opgeneem te word.<br><b>OvdB</b> noem dat daar 'n omlyning gedoen kan word om te verseker dat aftappunte nie geaffekteer word deur die pyplyn konstruksie nie. |

## 6. **AFSLUITING**

---

Donavan Henning het almal teenwoordig bedank vir hul deelname en insette. Die vergadering verdaag om 17h00.

---